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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

č. 176srpen 2023

Oslavy 100 let školy a sjezd rodáků 
v Klášterci nad Orlicí 23. - 25. 6. 2023

Je to již 100 let od doby, kdy se naše krásná zá-
kladní škola v Klášterci nad Orlicí otevřela prvním 
žákům. Z dobových fotografií můžeme vidět, že to 
byla opravdu velká sláva. 

Velká událost, kdy děti z Klášterce nad Orlicí  
i mnoha sousedních vesnic mohly začít navštěvo-
vat plnohodnotnou základní školu. 

Školu, kde se vyučovaly všechny předměty  
v českém jazyce. Dnes se nám tato skutečnost 
může zdát jako samozřejmost, ale velmi často  
v minulých dobách byl náš národ pod německým 
vlivem, a to nejen na půdě nejvyšší politiky, ale 
také na lokální úrovni. V našem případě Sudety 
byly opravdu blízko.
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Jsou to již téměř dva roky, kdy vedení naší zá-
kladní školy přišlo na obecní úřad s myšlenkou, že 
by bylo dobré uspořádat velké oslavy u příležitosti 
kulatého výročí základní školy v Klášterci nad Or-
licí. Myšlenka se všem přítomným velmi zalíbila a 
hned druhým dechem bylo navrhnuto, že by bylo 
vhodné při této příležitosti uspořádat také sraz 
spolužáků a rodáků. Uspořádání větší akce a pod-
pora širší platformy pořadatelů nabízela možnost 
k vytvoření velmi pestrého programu. V kontextu 
času byla znovu připomenuta myšlenka vytvoření 
muzea v Klášterci nad Orlicí.

Po prvních setkáních bylo potvrzeno, že akce 
bude postavena na třech stěžejních pilířích. Prv-
ním pilířem budou oslavy 100 let školy, jehož sou-
částí bude vydání almanachu, kulturní program 
dětí a výstava ve škole. Druhým pilířem bude sraz 
rodáků a spolužáků. Třetím pilířem bude otevření 
klášterecké muzejní síně. Byly stanoveny termí-
ny a zodpovědné osoby a pozváni zástupci všech 
spolků, neboť bez práce našich spolků bychom si 
život v Klášterci nedokázali představit a již dlou-
hou dobu táhneme všichni za jeden společný pro-
vaz.

Termín slavností byl s velkým časovým předsti-
hem definován na poslední červnový víkend roku 
2023. Program oslav byl rozepsán do všech víken-
dových dnů. Jako tradičně se i nyní zdálo, že je na 
vše spousta času. Jenomže čas plyne jako voda v 
naší Divoké Orlici a je potřeba jasně určit, kdo, 
kdy a jak. A v tomto jsme měli od začátku oporu 
v každém, kdo slíbil přidat pomocnou ruku ke 
společnému dílu. Vedení školy se od prvního dne 
pustilo do příprav materiálů pro nový almanach, 
který se pokusí ukázat pestrou historii budovy, 
učitelů, ředitelů, žáků a který vše okoření vzpo-
mínkami bývalých nebo současných žáků a pe-
dagogů. Začal se rovněž připravovat materiál pro 
krátký film o škole a  shromažďovaly se fotografie, 
texty a příběhy. Hrubý obsah almanachu připravil 
dlouholetý ředitel naší školy pan Jaroslav Prei-
ssler. Současní pedagogové přidávali další mate-
riál a zajišťovali rozsáhlé korektury a doplňovali 
fotografie i další příspěvky. Vedení školy vyzvalo 
všechny klášterecké spolky ke spolupráci při rea-
lizaci výstavy k historii nejen školy, ale celého ži-
vota v obci. Byly rozděleny učebny pro jednotlivé 
organizace i učebny pro prezentace současných 
žáků. Škola pod vedením paní družinářky Dany 
Roušarové začala skládat program školní akade-
mie, která měla proběhnout hned první den oslav. 
Tedy v pátek večer.

Zastupitelé obce se shodli, že pod hlavičkou 
obce přeberou zodpovědnost nad konáním srazu 

rodáků a spolužáků, jehož součástí bude slavnost-
ní průvod.

Větší či menší otazník visel nad realizací my-
šlenky klášterecké muzejní síně. Již několikrát 
se v historii mluvilo o nutnosti vytvořit důstojné 
prezentační místo, které by místním i přespolním 
dokázalo s respektem ukázat co nejvíce o naší his-
torii i o životě v obci. Také se tyto myšlenky začaly 
postupně realizovat. Při příležitosti oslav jsme se 
rozhodli vsadit na jistotu a požádali o pomoc ko-
legy, kteří mají ke Klášterci skutečně vřelý vztah a 
jsou ochotni se o své znalosti i zkušenosti podě-
lit. Na vytvoření našeho malého muzea se velkou 
měrou podíleli pan Jindřich Kalous st., pan Josef 
Šroler a pan Miloš Sibera. Přípravy běžely podle 
plánu. Zařizovalo se zapůjčení stanů, stolů i lavic 
a pódia pro vystupující. Upřesňoval se program a 
dojednávaly se podmínky s účinkujícími. Sestavo-
val se přesnější časový harmonogram. Vytvářely 
se odhady, kolik toho dokážeme společně sníst 
a vypít, aby na oslavách v Klášterci nikdo neměl 
hlad nebo dokonce žízeň.

Slavnostní víkend začal v pátek navečer a hlav-
ními hrdiny celého večera byli žáci naší školy a 
školky. Nejdříve se svým programem vystoupily 
děti z mateřské školky a poté se vystřídaly na pó-
diu v sokolovně se staršími spolužáky ze ZŠ. Svým 
rodičům i všem přítomným divákům všichni účin-
kující dokázali, že již nejsou žádné malé děti a že 
toho již v životě skutečně hodně zvládnou. Při 
školní akademii měli všichni přítomní také první 
možnost zakoupit si zbrusu nový almanach, kte-
rý se velmi povedl a skutečně dokázal nabídnout 
ucelenou představu o historii školy. V sokolovně 
byl slyšet po každém vystoupení obrovský aplaus. 
Rodiče byly právem hrdí na své děti a účinkující 
si po svých vystoupeních s úsměvem na tváři také 
velmi oddechli.

V muzeu se však stále ještě dolaďovaly detaily 
a instalovaly exponáty, aby bylo skutečně na ráno 
vše připraveno. Ve 23:00 jsme si v muzejní síni 
řekli, že na zítra to skutečně zvládneme a muzeum 
otevřeme.

Od časného sobotního rána bylo v Klášterci 
skutečně živo. Celý program nám trošičku zkom-
plikovala rekonstrukce hlavní silnice, ale věříme, 
že po dokončení opravy budeme po mnoho let jez-
dit po krásné nové silnici a že mnoho budoucích 
průvodů půjde právě po této komunikaci.

Ve škole se ráno otevřela překrásná výstava 
zahrnující širokou historii i současnost. Prezen-
tace se rozprostírala ve všech učebnách i koutech 
školy. Rovněž se nám otevřely dveře i všechny 
prostory kláštereckého kostela Nejsvětější Tro-
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jice. Úžasní průvodci pod vedením pana Davida 
Kalouse zodpovídali všechny dotazy návštěvníků 
naší jedinečné historické památky.

V muzejní síni se již také vše připravovalo na 
slavnostní otevření. Před 10:00 při slavnostní 
vernisáži se obecním domem rozezněl zpěv paní 
Olinky Kaláškové, zobcová flétna Aničky Vymetál-
kové a příčná flétna Štěpánky Faltusové. A pak již 
Josef Šroler s kolegou panem Zdeňkem Šiffelem 
otevřeli poprvé veřejnosti naše nové a velmi pěkně 
zpracované muzejní prostory. Návštěvníci mohli 
obdivovat rozsáhlou fotografickou expozici, zají-
mavé exponáty a množství textu o historii. Pohled 
do časů více či méně vzdálených je na relativně 
malém prostoru zpracován skutečně velmi zají-
mavou formou.

Celé sobotní odpoledne bylo zahájeno slavnost-
ním průvodem od sokolovny. Dopoledne nás po-
časí ještě trošku trápilo, ale jakmile se průvod dal 
do pohybu, vysvitlo sluníčko a hned bylo všem do 
zpěvu. Aby také ne. Dechová hudba z Jablonného 
nad Orlicí vyhrávala jak při slavnostním řazení, 
tak později i do kroku. Úvodního slova se zhos-
til pan senátor a rovněž starosta města Letohrad 
Petr Fiala. Státní hymnu nám překrásně zazpívala 
bývalá klášterecká paní učitelka Věrka Millerová. 
A pak se již celý průvod vydal na svou cestu obcí. 
Dechová hudba, vlajkonoši, zastupitelé, čestní 
hosté včetně pana faráře, zástupci školky, školy i 
všech kláštereckých spolků, maminky s kočárky i 
pan Fajgl s koňským spřežením.

Průvod se pomalu blížil na hřiště za školou, kde 
byl připraven bohatý odpolední program i občers-
tvení. A sluníčko svítilo.

Vystoupení na pódiu i před pódiem zajistili naši 
žáci MŠ a ZŠ. Dále mažoretky, které se zúčastnily 
i slavnostního průvodu, předvedly na pódiu něko-
lik pěkných kreací. Beseda z Lukavice nám přiblí-
žila krásu lidových tanců a tradiční společenskou 
zábavu. Vystoupil také soubor ŠestTet a kapely 

Kantoři, Influs a k večernímu tanci a poslechu 
hrála kapela Pětka.

Jedním z velmi důležitých bodů celých oslav 
bylo ocenění jednotlivců, kteří svými dlouhodobý-
mi skutky zpříjemňovali a stále aktivně zatraktiv-
ňují život celé naší vesnice, a obec je všem za jejich 
celoživotní snahu velmi vděčná. 

Za práci pro základní školu byli oceněni pe-
dagogičtí a nepedagogičtí pracovníci: Jaroslav  
Preissler, Anna Tomanová, Věra Kvičerová,  
Marika Lexová, Soňa Jindrová, Dana Roušarová.

Za práci pro obec Klášterec nad Orlicí byli 
oceněni tito spoluobčané: Jindřich Kalous st., 
Jaroslav Preissler, Josef Šroler, Luboš Černoch, 
František Michalička, Ladislav Toman, František 
Faltus, Zdeněk Bureš.

Oslav se také zúčastnili bývalý hejtman a sená-
tor pan Radko Martínek a bývalý senátor pan Petr 
Šilar.

Večerní program byl ve znamení společných 
diskuzí a rozmlouvání s přáteli a nebo bývalými 
spolužáky. Mohli jsme si vychutnat dobré jídlo  
a pití, které vzorně připravili kolegové z místních 
spolků. Za pomoc s občerstvením rovněž děku-
jeme místní firmě Klášterecké masné pochoutky  
a. s. Zpestřením celého večerního programu byl 
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jedinečný ohňostroj, který připravil a z velké čás-
ti zafinancoval místní obchodník pan Tran Duy 
Tuan, za což rovněž velmi děkujeme.

Zábava se protáhla do pozdních nočních hodin 
a mnoho dobrých přátel se nemohlo od vzpomí-
nek a občas zapomenutých příběhů odpoutat. Ale 
nikdo nikam nespěchal, a to je dobře.

Nedělní výstava ve škole byla hned od ranních 
hodin se zájmem navštívena. Muzeum bylo plné 
k prasknutí a všichni, kdo se účastnili mše svaté 
v našem kostele pod vedením výborného pana 
faráře, obdivovali jeho lidskost, pokoru a vděk za 
respekt jednoho k druhému.

Součástí každé velké akce je i úklid a vyhodno-
cení. A my si můžeme společně říci, že se letošní 
oslavy skutečně povedly. Slavnostního průvodu 
se zúčastnil velký počet zástupců škol, spolků, 
spolužáků. Klášterec nad Orlicí v průběhu oslav 
navštívilo více než 1 000 hostů. Snědlo se více jak 
600 porcí hlavního jídla a vypilo se přes 20 sudů 
piva. Užila se spousta zábavy a zavzpomínalo se 
na časy dobré i zlé.

Jménem obecního úřadu, jménem svým i jmé-

nem celého organizačního výboru bych chtěl 
všem, kteří se jakýmkoliv způsobem podíleli 
na zajištění bezvadného průběhu celých oslav, 
upřímně poděkovat.

Velké poděkování bych rád vyjádřil panu ředite-
li základní školy Mgr. Radimu Horňákovi za jeho 
práci při organizaci oslav 100 let školy a dále panu 
Ing. Josefu Šrolerovi za jeho obětavost a perfektní 
zpracování muzejní síně v Klášterci nad Orlicí.

S poděkováním a přáním pevného zdraví vám 
všem,

Míra Jirčík - místostarosta obce

Vážení občané připojuji se k poděkování a přá-
ní pana místostarosty Miroslava Jirčíka, který byl 
hlavním organizátorem celé akce. Děkuji jemu  
a také všem, kteří se podíleli na přípravách a prů-
běhu oslav 100 let naší ZŠ, srazu rodáků a otevře-
ní Muzejní síně. 

Jsem hrdá na naše spolky, na všechny občany i 
přespolní, kteří přiložili ruku k dílu a pomohli tuto 
velkou vydařenou akci uspořádat.

Lenka Ševčíková, starostka obce
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AKTUALITY 
z Klášterce nad Orlicí:

	z Oprava hlavní komunikace: je dokončena 
oprava části komunikace od mostu po ČOV, v dru-
hé části probíhá stavba opěrných zdí a následně 
bude zahájena oprava povrchu samotné komu-
nikace. Připomínám, že uzavírka komunikace 
v části od mostu přes Divokou Orlici po křižo-
vatku u Konzumu na Zbudově trvá až do 29. 
10. 2023, je na toleranci zhotovitele, že místní 
obyvatelé projíždějí od mostu k  ČOV a dále po 
místní komunikaci okolo bytových domů. V době 
obnovy povrchu křižovatky u Konzumu na Zbu-
dově nebude toto možné. Je odpovědností řidičů, 
pokud v nutném případě jedou stavbou a záka-
zem vjezdu. Věřím, že všichni chápou nutnost 
dopravního omezení a budou se do konce 
stavby chovat ohleduplně a zodpovědně. Obča-
né, berme prosím rozumně toto několikaměsíční 
omezení, odměnou nám bude na dlouhou dobu 
opravená hlavní silnice. 
	z Odpady: je neskutečné, jak se někteří lidé 

chovají ke SVÝM odpadům. Zkouším si před-
stavit člověka, který nerozezná kov, plast a papír  
a vše odhazuje do směsného komunálního odpadu, 
nebo člověka, který je schopen do kontejneru na 
směsný komunální odpad nacpat skříň či paletu… 
říkám si, to snad nemůže být nikdo z  Klášterce.  
To musí snad dělat někdo, kdo nepoužívá mozek. 
A to nemluvím o tom, že je hodně lidí, kteří navíc 
hodí odpad mimo kontejnery. Buď to za obec pře-
staneme uklízet a budeme se na to všichni dívat a 
v  tom nepořádku žít, nebo za to budeme všichni 
čím dál tím víc platit. Volba je na každém z nás. 

	z Akce dostavba kanalizace a intenzifikace 
ČOV: pokládka kanalizace včetně opravy všech 
povrchů všech místních komunikací po kanali-
zaci je dokončena, nyní probíhá stavební úprava 
samotné čistírny odpadních vod spojená s její in-
tenzifikací.
	z Připojování nemovitostí na novou kanalizaci: 

společnost Vodovody a kanalizace Jablonné nad 
Orlicí, a.s., zpracovala informační dopis ohledně 
postupu připojování. Informace je zveřejněna na 
webových stránkách společnosti Vak a Obce, dále 
si ji můžou občané vyzvednout na Obecním úřadě.
	z Svátek sv. Anny: dne 25. 7. sloužil mši svatou 

p. farář Jakub Brabenec v Kapli sv. Anny na Čihá-
ku. Mše se zúčastnilo velké množství lidí, všichni 
se do kaple ani její předsíně nevešli a poslouchali 
před kaplí. Milé a srdečné bylo i neformální přání 
k svátku panu faráře ze strany farníků po mši.  
	z Květinová výzdoba obce: je radost jít po obci 

a vidět upravené a rozkvetlé zahrady, největší ra-
dost to určitě přináší jejich majitelům, ale i nám, 
kteří jdeme okolo. Ať je takových zahrad nejen 
v Klášterci co nejvíce. 
Letošní léto, bylo krásné a teplé. Jsem moc ráda, 
že se opět podařilo našim spolkům uspořádat tra-
diční letní akce Tour de Bier, Rock Sport Party a 
Zvěřinové hody. Tuto sobotu se ještě můžeme těšit 
na tradiční závod hasičů se zábavou.  Všem pořa-
datelům patří velké poděkování. 
Vážení občané, věřím, že jste si všichni o dovole-
ných odpočinuli a že jste načerpali sílu. Přeji všem 
spokojený návrat do běžných pracovních dní a dě-
tem do školky a školy.
S přáním všeho dobrého

Lenka Ševčíková, starostka obce

Dokončení rekonstrukce 
místní komunikace na Čertovce
Největší investiční akcí obce v letošním roce byla 
rekonstrukce místní komunikace na Čertovce. 
Práce byly zahájeny 6. 4. 2023 a dokončeny 10. 7. 
2023. Zadavatelem a investorem díla byla Obec 
Klášterec nad Orlicí, zhotovitelem firma PSK, 
s.r.o. CHOCEŇ. V průběhu realizace stavby bylo 
stabilní pěkné počasí, ale zhotovitel si musel pora-
dit s prudkým sklonem komunikace, nestabilním 
podložím a dále musely být ve spolupráci s  pro-
jektantem řešeny některé vyvolané změny pro-
jektu. Děkuji firmě PSK, s.r.o. Choceň, jmenovitě  
p. Miroslavu Kobrovi za konstruktivní přístup 
k realizaci tohoto díla, které se podařilo po 3 měsí-
cích zdárně dokončit. Stavební práce byly průběž-

ně fakturovány dle smlouvy o dílo a v závěrečném 
finančním vyúčtování došlo k  odečtu méněprací, 
odečet méněprací byl za položky: červený nátěr 
komunikace ve dvou úsecích, žlab ze žulových 

Zleva: p. Libor Zámečník, stavební dozor investora,  
Lenka Ševčíková, starostka obce, 

p. Miroslav Kobr stavbyvedoucí a jednatel 
PSK s.r.o. Choceň
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kostek v části B a chybně uvedenou výměru asfal-
tového povrchu ve výkazu projektu. Zastupitelé 
byli seznámeni se závěrečným vyúčtováním díla a 
s návrhem dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo, před-
mětem dodatku byla úprava ceny díla o méněprá-
ce ve výši 659 295 Kč vč. DPH, původní cena díla 
činila 7 309 810 Kč vč. DPH. Nyní je dokončována 
projektová dokumentace skutečného provedení 
stavby a poté bude požádáno o kolaudaci díla. 
Mimo tuto akci byly v  letošním roce na Čertovce 
dle předchozího schválení v  zastupitelstvu opra-
veny uliční vpusti a kanalizační šachty na původní 
kanalizaci, která bude po dokončení přípojek ob-

čanů na kanalizaci pouze dešťová. Dále byl s po-
mocí dotace ve výši 190 000 Kč opraven asfaltový 
povrch od křižovatky u čp. 205 k bývalému kraví-
nu na Čertovce. Byl také dodělán žlab s vpustí pro 
odvod dešťové vody v  komunikaci před čp. 232. 
Tyto práce stály celkem 1 235 127 Kč vč. DPH.
Celkem bylo v  letošním roce v  části Čertovka do 
místních komunikací investováno 8 075 642 mil. 
Kč vč. DPH.

Věřím, že zrekonstruovaná komunikace 
bude občanům dlouho a dobře sloužit.

Lenka Ševčíková, starostka obce
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Správná likvidace odpadů 
Sběrné místo v Klášterci nad Orlicí
Věřím, že většině z nás záleží na hezkém životním prostředí a že rozumně zacházíme s odpadem  
a věcmi, které již nepotřebujeme a které by se mohly někomu hodit. Jak nám do Sousedských listů 
sdělila Marcela Faltusová, již několika domácnostem tyto věci dobře posloužily. Zajímavostí je, že za-
městnanci z hradu Rychmburk u Skutče (okres Chrudim) si do Klášterce přijeli pro látky, které využí-
vají k zakrytí některých exponátů. Zachovalý kočárek ze sběrného dvora slouží kojeneckému oddělení 
nemocnice v Ústí nad Orlicí. Ve sběrném místě v bývalých kasárnách mohou občané Klášterce a lidé, 
kteří mají v Klášterci nemovitost a hradí poplatek za odpad, odevzdat nepotřebné věci včetně velko-
objemového odpadu (skříně, koberce, matrace…). Odevzdat můžete také železo a elektroodpad.
Nejbližší termín otevření sběrného místa je v sobotu 26. 8. od 9:00 do 11:00 a těšit se na vás bude 
Marcela Faltusová. Další termíny jsou uvedeny na webových stránkách obce nebo v odpadovém kalen-
dáři, který je k vyzvednutí na Obecním úřadě.

Za Sousedské listy Olga Kalášková

Informace z jednání zastupitelstva obce Klášterec n. O. 
Jednání dne 28. 6. 2023 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
	z bere na vědomí sdělení paní učitelky MŠ ohled-
ně obdržení výpovědi, dále bere na vědomí vy-
jádření starostky obce v  této věci. Zastupitelé, 
s  vědomím kompetencí v  personálních otáz-
kách zaměstnanců MŠ, respektují rozhodnutí 
ředitelky MŠ
	z schvaluje polohové korelační koeficienty pro 
rozúčtování nákladů na vytápění v bytových 
domech čp. 192-197 a čp. 200-202 v Klášterci 
nad Orlicí dle přílohy č. 3, které budou použity 
pro vyúčtování období od 1.7.2022 – 30.6.2023 
a následující do další případné změny 
	z schvaluje uzavření Pachtovní smlouvy mezi 
propachtovatelem Obcí Klášterec nad Orlicí, 
IČ:00279021 a pachtýřem Správou budov Žam-
berk s.r.o., IČ:25280091, předmětem pachtu je 
pozemek p. č. st. 518, jehož součástí je budova 
čp. 199, dále kotelna v budově čp. 200, která je 
součástí pozemku p. č. st. 524, dále pozemek 
p. č. 1226/5 a příslušenství k  zajištění vytápě-
ní bytů a ohřevu teplé užitkové vody v bytových 
domech č.p. 192-197 a k zajištění vytápění bytů 
v bytových domech č.p. 200-202. Smlouva bude 
uzavřena na dobu určitou od 1. 7. 2023 do 30. 
6. 2027. Pachtovné za kalendářní rok od 1. 1. 
2024 bude činit 140  000 Kč bez DPH, pach-
tovné může být v  průběhu platnosti pachtovní 
smlouvy změněno rozhodnutím zastupitelstva 
obce dodatkem ke smlouvě
	z schvaluje uzavření Smlouvy o dodávce tepel-
né energie mezi dodavatelem Správou budov 
Žamberk s.r.o., IČ:25280091 a odběratelem 

Obcí Klášterec nad Orlicí, IČ:00279021, před-
mětem smlouvy je dodávat tepelnou energii 
z propachtovaného zařízení kotelen v čp. 199 a 
200 do odběrného místa odběratele, smlouva je 
účinná od 1. 7. 2023 do 30. 6. 2027
	z bere na vědomí kalkulaci ceny dodávky tepelné 
energie na rok 2024 pro bytové domy čp. 192 
-197 a čp. 200 – 202
	z bere na vědomí zprávu starostky o dokončení 
akce:  Čertovka – rekonstrukce místní komuni-
kace p. p. č. 2318 a 2319/12 včetně vyúčtování 
a schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o 
dílo, který se týká úpravy ceny díla o méněpráce 
v hodnotě 544 872,21 Kč bez DPH
	z schvaluje rozpočtové opatření č. 4 ze dne 27. 
6. 2023 ve výši 593 273 Kč na straně příjmů a 
výdajů
	z bere na vědomí zprávu o hospodaření obce a pl-
nění rozpočtu obce k 27. 6. 2023
	z bere na vědomí zprávu starostky o pokračování 
opravy hlavní silnice
	z bere na vědomí informace o průběhu zpraco-
vání místní energetické koncepce. Zastupitel-
stvo souhlasí s  upraveným zněním příkazní 
smlouvy mezi Obcí Klášterec nad Orlicí a Re-
gionální rozvojovou agenturou Východní Mo-
ravy na podání žádosti o dotaci na FVE na MŠ. 
Zastupitelstvo schvaluje smlouvu mezi Obcí a 
ČEZ Distribuce a.s. o připojení výrobny č. 23_
SOP_01_4122176961
	z bere na vědomí informaci obchodního družstva 
Konzum o předpokládané výši dotace prodejny 
Zbudov na rok 2023 ve výši 155 372 Kč
	z vyhovuje žádosti Ing. Václava Fiedlera, IČ 
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11148527 a souhlasí se stavbou Malé vod-
ní elektrárny (u pily na horním konci) dle PD 
zakázka č. eh001/2023. Zastupitelstvo obce 
v souvislosti s touto stavbou souhlasí s trvalým 
záborem 30 m² na p.p.č. 2036/1, kdy bude pod 
komunikací umístěno potrubí na odvod vody a 
s dočasným záborem  po dobu stavby na p. p. č. 
2036/5, 2036/1, 2036/4 a 5229. Dále bere na 
vědomí informaci o kácení 33 ks stromů v místě 
stavby
	z schvaluje uzavření smlouvy o smlouvě budou-
cí o služebnosti s  Ing. Václavem Fiedlerem, IČ 
11148527 v souvislosti s umístněním potrubní-
ho vedení vody pod komunikací p. p. č. 2036/1, 
trvalý zábor o výměře 30 m², za cenu 1000 Kč
	z schvaluje uzavřít smlouvu  o budoucí smlouvě 
o zřízení služebnosti vedení vodovodní pří-
pojky mezi Obcí Klášterec nad Orlicí a paní 
XXXXXX, která zatíží pozemky obce parc. č. 
2277 a 2282/1 za jednorázovou náhradu ve výši 
1000 Kč bez DPH
	z schvaluje uzavřít smlouvu  o budoucí smlouvě 
o zřízení služebnosti vedení vodovodní přípoj-
ky mezi Obcí Klášterec nad Orlicí a manželi 
XXXXXXX, která zatíží pozemky obce parc. 
č. 2272/1, 2277, a 2282/1 za jednorázovou ná-
hradu ve výši 1000 Kč bez DPH
	z souhlasí s  výstavbou komunikace na pozemku 
obce parc. č. 1985/1  a 3079 v  k. ú. Klášterec 
nad Orlicí – etapa II a schvaluje uzavření plá-
novací smlouvy mezi Obcí Klášterec nad Orlicí 
a vlastníky pozemků, kterým bude komunikace 
sloužit. Smlouva upravuje financování výstavby 
příjezdové komunikace, žadatelé komunikaci 
vybudují na své náklady, zkolaudují a poté bez-
úplatně převedou Obci Klášterec nad Orlicí.
	z neschválilo finanční dar organizaci Centrum J. 
J. Pestalozziho, o. p. s.
	z bere na vědomí informace o vysoutěžených ce-
nách elektrické energie prostřednictvím Sdru-
žení obcí Orlicko pro rok 2024
	z bere na vědomí informace starostky obce z jed-
nání VH Sdružení obcí Orlicko a informaci o 
schválení „Závěrečného účtu svazku Sdružení 
obcí Orlicko za rok 2022“ bez výhrad valnou 
hromadou svazku konanou dne 23. 6. 2023
	z bere na vědomí informace starostky obce z jed-
nání svazku Rozvoj regionu obcí pod Zemskou 
branou a informaci o schválení závěrečného 
účtu svazku bez výhrad výborem svazku dne 21. 
6. 2023
	z schvaluje darování cisternové automobilové 
stříkačky Škoda 706 RTHP SH ČMS – Sboru 

dobrovolných hasičů Klášterec nad Orlicí, IĆ 
61239739
	z schvaluje objednání opravy místních komuni-
kací po výstavbě kanalizace v hodnotě 150 tis. 
Kč od firmy Strabag a.s., Hradec Králové
	z bere na vědomí informace o průběhu a vyhod-
nocení oslav 100 let ZŠ a srazu rodáků ve dnech 
23. 6. - 25. 6. 2023

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k nahlédnutí na obecním 

úřadě,  celé usnesení je zveřejněno 
na www. klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: Lenka Ševčíková, starostka obce  

PŮJČOVNA KNIH 
v Klášterci nad Orlicí v ROCE 2023

V Obecním domě čp. 167 v Klášterci nad 
Orlicí bude knihovna otevřena:  

pravidelně ve středu v sudých týdnech 
v čase 15:00-16:00 hod.

Srpen: 9.8.  23.8.
Září: 6. 9.  20. 9.
Říjen: 4. 10. 18. 10.
Listopad: 1. 11.  15. 11. 29.11.
Prosinec: 13. 12.

ORDINACE LÉKAŘŮ 
v Klášterci nad Orlicí 

v ROCE 2023 – 2. POLOLETÍ

V Obecním domě čp. 167 v Klášterci nad 
Orlicí bude opět pokračovat provoz 

lékařských ordinací:

MUDr. Jiří Příborský - chirurgie: 
každou sobotu – 7:15-9:30 hod.

MUDr. Miroslav Malina 
– praktický lékař pro dospělé: 
pondělí v sudých týdnech – 13:30-14:30 hod.
Září: 04. 9.  18. 9. 
Říjen: 02. 10. 16. 10.  30. 10.
Listopad: 13. 11.  27. 11.
Prosinec: 11. 12.
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Invazivní rostlina v Klášterci nad Orlicí
Začátkem léta se u řeky naproti Žižkově studánce objevil bolševník velkolepý. Tuto informaci nám do 
Sousedských listů sdělil pan Antonín Seliger, který rostlinu včas bezpečně zlikvidoval ještě dříve, než se 
stačila vysemenit a rozšířit dál podle řeky.
Šťáva z lodyh a listů teto rostliny obsahuje látky, které ve tmě jen dráždí kůži, avšak na světle způsobují 
poleptání a puchýře. Při manipulaci s rostlinou je třeba být opatrný. Při sekání vzrostlé rostliny je nej-
lépe použít ochranný oděv, rukavice a brýle.Děkujeme panu Seligerovi a obracíme se na spoluobčany s 
prosbou, aby byli všímaví k výskytu této rostliny.

Za Sousedské listy Olga Kalášková

V Pastvinách proběhla ve dnech 29. a 30. července 
zdařilá výstava starých pohlednic Honzy Loren-
ce z Nekoře – Vejrova. Honza zdědil sbírku po-
hlednic po svém tátovi a po delší přestávce ji začal 
aktivně rozšiřovat. K  vidění byla velká kolekce 
záběrů z  Pastvin a Nekoře, ostatní obce a města 
z  okolí sice měla menší zastoupení, ale v  celku 
to bylo obrovské množství pohlednic, které beze 
zbytku naplnily velký sál Společenského centra 
Pastviny. Škoda jen, že se trochu podcenila pro-
pagace, plakáty byly vyvěšeny těsně před výstavou 

Výstava starých pohlednic a mnoho lidí s lítostí konstatovalo, že se o akci vů-
bec nedozvěděli. A když k tomu připočteme obrov-
ské množství práce s přípravou a likvidací výstavy, 
pan Lorenc si musel ještě navozit chybějící stoly 
z Vlčkovic a potom jen dvě krátká odpoledne, kdy 
byla výstava otevřená, lze jen litovat, že nepřišlo 
více diváků. Honza Lorenc zaslouží upřímné po-
děkování a přání dalších úspěšných akcí.

         Miloš Sibera
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Není to tak dávno…          ( 98 )

ŠKOLNÍ VÝLETY   
Před sto dvaceti lety chodilo do školy v Klášterci 

mnohem víc dětí, než je tomu dnes. O to víc pře-
kvapí fakt, že škola dokázala i pro tyto vysoké po-
čty žáků zorganizovat školní výlety do vzdálených 
lokalit. V té době neexistovaly autobusy, telefony, 
nikde nebyl asfalt, plastové láhve na nápoje lidé 
neznali ještě desítky let. Přesto se děti z Klášterce 
vydávaly každoročně za poznáním na daleké vý-
pravy. Staňme se na chvíli spoluúčastníky několi-
ka těchto cest.

19. července 1902 byla podniknuta se školní 
mládeží za účasti celého učitelského sboru celo-
denní vycházka do lázeňského města Brandýsa 
nad Orlicí. Účastníci byli přepraveni na místo šes-
ti koňskými povozy, které ochotně zdarma poskyt-
li zdejší rolníci. Děti vyslechly poučení u pomníku 
Komenského v  Klopotech, potom ještě na hradě 
v Brandýse vyprávění o Karlu starším z Žerotína a 
poslední zastávkou byla návštěva vodoléčitelných 
lázní. ( Asi 40 km jedna cesta.)

22. července 1905 byl podniknut za vedení tříd-
ních učitelů celodenní výlet se žáky 3., 4. a 5. třídy 
na Králický Sněžník. 140 dětí, spolu s učiteli bylo 

do Velké Moravy přepraveno na šesti dvounápra-
vových povozech a odtud všichni vystoupali na 
vrchol. Cestou děti vyslechly botanickou přednáš-
ku o rostlinách, které rostou v Orlických horách. 
Většina žáků vystoupila na rozhlednu, odkud je 
nádherný rozhled do Království Českého, Moravy, 
Rakouského a Pruského Slezska. Při odpočinku 
na vrcholu hory byly dětem vyloženy zeměpisné 
pojmy. Počasí bylo celkem příznivé a vycházka 
dětem zdraví prospěšná. Místní farář P. František 
Morávek přispěl 40 Kč na zaplacení povozů k pře-
pravě. ( Asi 30 km jedna cesta a pak několikahodi-
nový výstup a sestup).

22. června 1906 uspořádala místní škola pro 
156 žáků a  učitele poznávací vycházku do Litic. 
V  Liticích si výprava prohlédla hrad a velké žu-
lové lomy velkostatku žamberského. Přeprava se 
konala do Litic pěšky, zpět do Žamberka dráhou 
a potom do Klášterce opět pěšky. Cestou byly ko-
nány botanické a nerostopisné rozhovory, dějiny 
hradu dětem vylíčil třídní učitel František Toman. 
( Pěšky přes 30 km )

8. června 1907 se na další výlet vypravila skupi-
na 158 školních dětí z 3., 4. a 5. třídy se svými uči-
teli do Völfesgrundu v Pruském Slezsku. (Pátrání: 
Völfesgrund = Vlčí důl = Medzygorze = Mezihoří 
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– 40 km od Klášterce ). Účastníci byli přepraveni 
tam i zpět pěti povozy. V cíli děti viděly vodopád 
na Černém potoce a horskou přepážku, jež má za-
držet 5 milionů krychlových vody. Je to ohromná 
stavba značného nákladu. Navštíveno a prohléd-
nuto bylo i sanatorium Dr. Janische. 

Po velice pracném pátrání mě napadá mnoho 
otázek. Takové vzdálenosti i koňský povoz pře-
konává dlouhé hodiny. Výpravy musely vyjíždět 
z  Klášterce velmi brzy ráno a vracely se hodně 
pozdě. Co asi jedly a pily celý den? A pak ještě pro 
mnohé dlouhá cesta domů. Kdo by dnes z počíta-
čové generace došel do Litic a zpět a ještě si vyběhl 
zaskotačit na hrad a do lomu? To vše museli vydr-
žet staří učitelé i nejmladší děti. A vše po kame-
nitých cestách a boty byly všelijaké. Na počátku 
byla neznámá fotografie? Nikdo vám ani maličko 

neporadí. Odkud je? Z které doby? Kdo je na ní? 
Uteče mnoho hodin, je to hodně složité… A tady je 
výsledek: 19. července 1902, u pomníku J. A. Ko-
menského z roku 1865 v Brandýse, v záběru Ant. 
Simon, řídící, učitel Fr. Toman, Alois Felcman, 
Stanislav Seifert, farář Fr. Morávek a také Fran-
tišek Katzer z  rychty se synem. Mezi dětmi jsem 
našel svého „tenkrát třináctiletého“ dědu truhláře 
Jaroslava Kodytka z č. 64 a jeho pozdější ženu Ma-
rii Kalousovou ze Zbudova 38.

Vážení čtenáři, stým příběhem hodlám ukon-
čit svou mnohaletou práci v rubrice „Není to tak 
dávno“. Dodám tedy ještě poslední dva příspěvky. 
Pokud budete mít přání, co by se v nich mohlo ob-
jevit, zavolejte mi prosím.    

Váš „klášterák“ Miloš Sibera   721582917

Konec léta se blíží
Léto se nám překulilo, od září mládež zamíří 

do škol a nás možná čeká babí léto. Snad si ještě 
se sluníčkem užijeme houbaření a podzimní pro-
cházky nebo projížďky na kole.

V Pastvinách jsme letní sezonu přinášející díky 
rekreaci zvýšené nároky prakticky ve všech smě-
rech snad zvládli bez větších obtíží. „Pastvinský 
triatlon“ (letos již neuvěřitelný 25. ročník), „Piv-
ní festival“ i „Dračí lodě“ jsou akce, které k  létu  
a k Pastvinám již neodmyslitelně patří.  Vždy nám 
přálo počasí a účast byla hojná, což je největší od-
měna pro pořadatele. Pastvinský triatlon dokonce 
navštívil a účastnil se předávání cen závodníkům 
pan Jan Pospíšil, dvacetinásobný mistr světa  
a dvacetipětinásobný mistr ČSSR v kolové. Mno-
ho z nás pamětníků si přitom vzpomnělo na spor-
tovní přenosy, tehdy ještě v černobílé televizi, jak 
jsme sledovali zápasy, kde nás společně s bratrem 
Jindřichem reprezentovali na mezinárodní scéně. 
Chtěl bych touto cestou hlavnímu tahounovi  
a organizátorovi těchto akcí Ski klubu Pastviny, 
jeho členům a všem ostatním, kdo přiložili ruku 
k dílu a pomáhali při organizaci a zabezpečení 
průběhu těchto poměrně náročných sportovně-
-kulturních podnicích, opravdu moc poděkovat. 
Bez těchto lidiček ochotných dobrovolně udělat 
něco navíc, ve svém volném čase a ve prospěch 
veřejnosti, by nebylo možné tyto akce pořádat. 
Díky nim naše obec žije a je zajímavá pro ná-

vštěvníky regionu. Přináší to finanční prostřed-
ky ubytovatelům, našim místním živnostníkům  
a podnikatelům, ale i větší šance pro získávání do-
tací provázaných s turistickým ruchem.

Od 1. srpna máme nového zaměstnance, 
správce SC Škola, p. Evu Luxovou, služební tel. 
734493227. Telefonní kontakt je využitelný hlav-
ně pro zájemce o návštěvu knihovny, cvičení ve 
fitku, nebo pro zájemce o pronájem prostor (sál 
+ kuchyňka, včetně výčepního zařízení) využitel-
ných pro oslavy, případně svatby, nebo smuteční 
pohoštění. 

Od 13.9. se v  SC Škola opět rozběhne jóga, 
lekce s  Jiřím Broulíkem budou každou středu 
od 18,00 hod. Pondělky patří od 18,30 hodin 
Aerobiku a v  úterý si můžete přijít zařádit na 
Fitbox, který začíná od 18,00 hod.

Pokud přijmete pozvánku a využijete někte-
rou z našich nabídek si po práci zacvičit, rádi Vás 
v Pastvinách přivítáme.

L.Škůrek,  starosta

Proč se pořád zdražují poplatky 
za odpad - pokračování

V minulém vydání jsem se pokusil na jednodu-
chém příkladu popsat jednu z  příčin zdražování 
poplatků za odpad, včetně aktuálních cen za ulo-
žení na skládku. Věc se týká každého z nás, tedy 
každé domácnosti, každé chaty, chalupy. Dovolím 
si tedy ještě jeden příklad.

V úterý 15.8.2023 byl vyvážen červený kontej-
ner na směsný odpad ze stanoviště na Dolních 
Pastvinách (to že je to opět z „Dolňáku“ – mož-
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ná je – možná není náhoda). Váha obsahu 1,1 t. 
Více než 75 % obsahu (zjištěno při výsypu) tvořil 
bioodpad (tráva, listí), staré matrace, rozebraný 
starý dřevěný plot a nějaké menší elektrospo-
třebiče. Přitom kontejner určený na bioodpad byl 
na Dolňáku přistaven od 2.8. do 8.8., příště tam 
bude dle rozpisu od 30.8. do 5.9. Proč tedy byla 
půlka kontejneru na směsný odpad naplněna trá-
vou? I když náhodou bioodpadový kontejner není 
zrovna na nejbližším příslušném stanovišti, mají 
přece všichni občané k řešení likvidace bioodpadu 
možnost využít i jiné stanoviště v obci, kde zrovna 
dle celoročního rozpisu zveřejněného na vývěsce 
obce i na internetových stránkách obce tato nádo-
ba je. Prakticky celoročně jsou tedy pro bioodpad 
k dispozici 2 kontejnery, to znamená 2 stanoviště 
v obci, které se po týdnu mění. 

Co se týče ostatních vytřiditelných složek, dva-
krát týdně ve středu od 15,00 do 17,00 hod.  
a v sobotu od 10,00 do 12,00 hod. je pro občany 
(poplatníky obce Pastviny) otevřeno sběrné mís-

to u nevyužívané dílny Líšnické a.s. (u hřbitova) 
kde jsou přistaveny kontejnery a přístřešky pro ře-
šení likvidace a následného odvozu velkoobjemo-
vého odpadu, dřeva, kovů, plastů a elektrospotře-
bičů včetně baterií, žárovek a svítidel všeho druhu.

Myslíte, že je nutné, abychom odpad (tráva, 
listí, dřevo, elektrospotřebiče) uložený ve výše 
uvedeném kontejneru vozili a draze ukládali na 
EKOLE v Libchavách??? Příčinu vidím v  lenosti  
a pohodlnosti. Tak jak jsem konstatoval již v mi-
nulém článku: „Řešení je prosté… Stačí když 
budeme odpovědně každý sám za sebe třídit, sni-
žovat množství směsného odpadu a dávat jednot-
livé vytříděné druhy odpadů k dalšímu využití tam 
kam patří….“  Je jasné, že někdo má ke sběrnému 
místu, kde třídíme odpad, blíž a někdo holt po-
měrně daleko, ale to už je tak dáno a nelze všem 
ideálně vyhovět. I v  okolních obcích mají sběrný 
dvůr či sběrné místo s otvírací dobou jen jedno a je 
třeba se podle toho zařídit.  Už víte, proč se pořád 
zdražují poplatky za odpad???

L.Škůrek, starosta

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak, 
3 – Pavlína Faltusová, 4 – Veronika Luxová, 5 – 
Jaroslav Vašina, 6 – Viktor Mašek, 7 – Pavlína 
Suchodolová

Zastupitelstvo obce Pastviny Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 26. 6. 2023 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍUSNESENÍ

	z 2023.5.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku 
Luxovou a Pavlínu Faltusovou.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.2 . schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 16. 6. 2023.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.3. udělilo souhlas s celoročním hospo-
dařením obce a schválilo závěrečný účet obce 
Pastviny za rok 2022, včetně zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2022 bez 
výhrad a účetní závěrku obce zpracovanou ke 
dni 31.12.2022.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.4. odsouhlasilo zpracování aktualizace 
Provozních řádů vodovodů Pastviny I. a Past-
viny II. Zpracovatelem byl schválen na základě 
cenové nabídky ze dne 29.5.2023, Ing. Dana Pl-
háková – Regarding Water, IČ: 76448665.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0

	z 2023.5.5.1. vzalo na vědomí Rozpočtové opat-
ření č.5 ze dne 31.5.2023.
	z 2023.5.5.2.1. v  návaznosti na usnesení č. 
2023.4.5.2. ze dne 15.5.2023 byla opětovně 
projednána problematika pojištění obecního 
majetku. Zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy na pojištění majetku obce s Hasičskou 
vzájemnou pojišťovnou a.s.  Smlouva bude 
účinná od 16.1.2024, kdy končí platnost smlou-
vy stávající, uzavřené s pojišťovnou Kooperativa 
pojišťovna a.s., Vienna Insurance Group.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.2.2. zastupitelstvo vzalo na vědo-
mí – uzavření Skupinové pojistné smlouvy 
pro pojištění odpovědnosti za újmu způsobe-
nou provozem vozidla a havarijní pojištění č. 
5900037169. Cílem je postupně sjednotit pojiš-
tění všech vozidel vlastněných a provozovaných 
obcí. Skupinovou pojistnou smlouvou bude cel-
ková roční částka pojistného za obecní vozidla 
snížena o 3441 Kč.
	z 2023.5.5.3.1.   zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o poskytnutí dotace z Programu obno-
vy venkova 2023+ na projekt: „Úprava technic-
kého zázemí budovy č.p.94 - Pastviny“ s  po-
skytovatelem Pardubický kraj, IČ: 70892822, 
Komenského nám. 125, Pardubice. Výše dotace 
je 135 000 Kč.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.3.2. schválilo uzavření Smlouvy o 
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spolupráci s partnerem  J.B., IČ: 74129597, 
Pastviny 85. Předmětem smlouvy je demontáž 
a likvidace podpěr lyžařského vleku TLV 12 na 
poz. parc. č. 5710, 5712, 5715/1 a 5587 v k.ú. 
Pastviny u Klášterce nad Orlicí.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.4.   zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o poskytnutí dotace z  Programu ob-
novy venkova 2023+ na „Zajištění potravinové 
obslužnosti“ s poskytovatelem Pardubický kraj, 
IČ: 70892822, Komenského nám. 125, Pardu-
bice. Výše dotace je 49 823 Kč.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.5. zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o poskytnutí finančního daru, jako 
ocenění za vítězství v soutěži „O Perníkovou po-
pelnici 2022“, v kategorii obcí od 301 do 2000 
obyvatel, s poskytovatelem Pardubický kraj, IČ: 
70892822, Komenského nám. 125, Pardubice. 
Výše finančního daru je 80 000 Kč.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.6. schválilo zamítnutí Návrhu na 
pořízení změny ÚP  zaevidovaného pod  č.j. 
OBPA 228/2023 dne 18.5.2023 řešící poz. par-
c.č.  5537, 5443 a 5428 v kat. území Pastviny u 
Klášterce nad Orlicí. Předmětem je požadavek 
na změnu využití pozemků v  současné době 
začleněných do ploch zemědělských na plochy 
umožňující výstavbu fotovoltaických elektrá-
ren.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.7. na základě žádosti D.Z. zaevido-
vané pod Č.j.: OBPA 271/2023, zastupitelstvo 
odsouhlasilo odprodej demontované nevyužité 
ocelové autobusové zastávky (přístřešku) za 
cenu 1.000 Kč, odpovídající ceně železného 
šrotu. Starosta byl pověřen uzavřením kupní 
smlouvy.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.8. schválilo ukončení smluvního vzta-
hu, Dohoda o užívání a správcovství obecních 
toalet (pláž pod chatou Bublačka) s  M.G., IČ: 
11998571, ke dni 30.6.2023.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7,  proti – 0, omluveni – 0
	z 2023.5.5.9. ve věci odkupu nevyužívané dílny 
společnosti Líšnická a.s., objekt na stav. parc. č. 
652 v kat. území Pastviny u Klášterce nad Orli-
cí, v návaznosti na usnesení č. 2022.2.5.16. ze 
dne 28.3.2022 byly konstatovány tyto závěry:
-  aktuální znalecký posudek (ocenění tržní 

hodnoty objektu) byl předložen k nahlédnutí.
-  stavebnětechnická dokumentace budovy – 

projekt není k dispozici.

-  kolaudační rozhodnutí, nebo jiný doklad 
osvědčující uvedení budovy do užívání není 
k dispozici.

-  revize elektroinstalace a komínu, včetně plat-
né požárně-bezečnostní dokumentace byly 
předloženy k nahlédnutí.

Výše uvedené vzalo zastupitelstvo na vědomí a 
následně pověřilo starostu jednáním s  Líšnic-
kou a.s. o přiměřené kupní ceně za objekt ne-
využívané dílny. 
	z 2023.5.5.10 zastupitelstvo bere na vědomí in-
formaci starosty obce o schválení „Závěrečné-
ho účtu svazku Sdružení obcí Orlicko za rok 
2022“ bez výhrad na valné hromadě konané 
dne 22.6.2023.
	z 2023.5.5.11 zastupitelstvo bere na vědomí 
informaci starosty obce o schválení „Závě-
rečného účtu svazku Rozvoj regionu obcí pod 
Zemskou branou za rok 2022“ bez výhrad na 
zasedání výboru svazku dne 21.6.2023.
	z 2023.5.5.12.  v  rámci projednání dalšího 
postupu ve věci odkanalizování obce, v  ná-
vaznosti na usnesení č. 2022.6.5.3. ze dne 
29.8.2022, vzalo zastupitelstvo na vědomí 
stávající aktuální výzvu ze dne 15.6.2023 Ope-
račního programu ŽP, specifický cíl 1.4 , 43. 
výzva – Čistírny odpadních vod a kanalizace. 
V případě úspěšnosti při podání žádosti o do-
taci činí dotace v této výzvě 70 % způsobilých 
nákladů. Nejistá situace na finančních trzích 
a trhu s  energiemi trvá, včetně nepříznivé-
ho stavu trhu s materiálem. Případné zadání 
zpracování aktuální prováděcí projektové do-
kumentace a následné podání žádosti o dota-
ci bude zastupitelstvem řešeno po stabilizaci 
celkové situace v uvedených oblastech dle ak-
tuálního vývoje. Předpokládaná aktuální cena 
projektu (ve zmenšené variantě – pouze levý 
břeh, usnesení č. 2022.1.4. ze dne 7.2.2022), 
s přihlédnutím na vývoj inflace a souvisejících 
faktorů v období od 10/2022 do 6/2023, je ve 
výši 85 mil. Částka kterou by obec musela do-
financovat úsporami + úvěrem je cca 25 mil. 
S přihlédnutím na postupně rostoucí náklady 
obce i v jiných oblastech (např. odpadové hos-
podářství, péče o komunikace a zeleň, opravy 
komunikací, údržba nemovitého majetku, 
ceny energií, mzdy zaměstnanců) zastupitel-
stvo neodsouhlasilo podání žádosti o dotaci 
v rámci uvedené výzvy.
	z

L. Škůrek, starosta
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Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Ladislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak, 
3 – Pavlína Faltusová, 4 – Veronika Luxová, 5 – 
Jaroslav Vašina, 6 – Viktor Mašek, 7 – Pavlína 
Suchodolová

Zastupitelstvo obce Pastviny Zastupitelstvo obce Pastviny 
dne 14. 7. 2023 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍUSNESENÍ
	z 2023.6.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku 
Luxovou a Pavlínu Faltusovou.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,6,7,  proti – 0, omluveni – 5
	z 2023.6.2  . schválilo program jednání zveřejně-
ný na úřední desce dne 4. 7. 2023.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,6,7,  proti – 0, omluveni – 5
	z 2023.6.3. zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o dílo na akci: „ Úprava technického 
zázemí budovy č.p.94 – Pastviny“ se zhotovite-
lem R.K., IČ: 49313851, se sídlem Pastviny 135, 
564 01 Žamberk za nabídkovou cenu 270.859,- 
Kč včetně DPH. Předmětem je úprava strojovny 
lyžařského vleku u budovy č.p.94 na technické 
zázemí uzpůsobené pro provozování budovy.

hlasování: pro – 1,2,3, 4,6,7,  proti – 0, omluveni – 5

	z 2023.6.4. zastupitelstvo schválilo uzavření 
Smlouvy o dílo na akci: „ Oprava recepce ATC 
Šlechtův palouk“  se zhotovitelem PAVELKA 
stavební s.r.o. , IČ: 09787925, se sídlem Past-
viny 25, 564 01 Žamberk za nabídkovou cenu 
484.390 Kč včetně DPH. Předmětem jsou sta-
vební úpravy – výměna oken a vstupních dve-
ří recepce, kompletní rekonstrukce schodiště 
před vstupem do recepce. 

hlasování: pro – 1,2,3, 4,6,7,  proti – 0, omluveni – 5
	z 2023.6.5.1. vzalo na vědomí Rozpočtové opat-
ření č.6 ze dne 30.6.2023.
	z 2023.6.5.2. zastupitelstvo vydává Změnu č. 3 
Územního plánu obce Pastviny

hlasování: pro – 1,2,3, 4,6,7,  proti – 0, omluveni – 5
	z 2023.6.5.3. vzalo na vědomí informaci o nut-
nosti výměny garážových vrat a vchodových 
dveří do zázemí pro sezonní zaměstnance obce 
u budovy č.ev.451 ve vlastnictví obce. Dále ve 
věci zastupitelstvo vzalo na vědomí zpracova-
nou předběžnou cenovou nabídku a pověřilo 
starostu dalším jednáním směřujícím k realiza-
ci v podzimních měsících.
	z

L.Škůrek, starosta

Dne 16. 8. 2023 byla v odpoledních hodinách, 
za krásného slunečného počasí, sloužena mše sva-
tá v kapli na Adamu za účasti místních i okolních 
farníků, kterou sloužil pan farář Jakub Brabenec. 
Na mši dorazilo kolem 40 poutníků, kteří museli 
pěšky vystoupat sjezdovku. Pro poutníky místní 
farníci připravili pohoštění. 

Hodnocení mše na Adamu farníky bylo velice 
kladné. I když jsem se této akce nemohl účastnit, 
chtěl bych touto cestou za obec České Petrovice 
velice poděkovat, že byly obnoveny tradice mší v 
kapli, které zde byly slouženy Otcem Miroslavem 
a Otcem Pavlem. Poděkování patří Martinu Ho-
vadovi, Janě Dvořákové a Jaroslavu Buryškovi za 
údržbu kaple a místním farníkům za přípravu celé 
mše. 

Jsem velice rád, že po dvouleté nejistotě byl na 
kláštereckou farnost dosazen Otec Jakub, který je 
velice vstřícný a laskavý ke všem lidem. Je s ním 
vždy rozumná dohoda a příjemné popovídání. Při-
nesl mezi lidi pozitivní náladu a naději. Rád bych 
mu touto cestou poděkoval za jeho dosavadní prá-
ci a popřál hodně trpělivosti, zdraví a úspěchů.

Za obec České Petrovice 
starosta obce Luboš Lux

Poutní mše v kapli na Adamu v Českých Petrovicích
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Králicko a Orlické hory na pohlednicích Josefa Waltera
Staré pohlednice a fotografie jsou pro nás úžasnou možností nahlédnout do časů minulých, vrátit se o 
zhruba sto let zpátky a navštívit místa, která se za léta změnila. V případě fotografií vždy záleží na oku 
a umu fotografa, který nám tyto podklady zanechal. Máme veliké štěstí, že v našem regionu působil 
fotograf Josef Waltr, rodák z Horní Orlice, který žil v letech 1881 - 1945. Za více jak 30 let vytvořil velké 
množství pohlednic a fotografií z  Králicka a Orlických hor. Pro jeho fotografie se nadchl pan Mudr. 
Pavel Gebourský z Hradce Králové, který se rozhodl vydat knihu na počest tohoto velikána. P. Gebour-
ský oslovil starostu Králík pana Václava Kubína a požádal ho o spolupráci. Jelikož bylo potřeba sehnat 
větší obnos peněz na realizaci dvoutisícového nákladu, byly osloveny i okolní obce Králicka. Rádi jsme 

se připojili k  vydání tak krásné knihy. Jsou zde 
fotografie z Králicka, Suchého vrchu, Těchonína, 
Mladkova, Českých Petrovic, Zemské brány, Bar-
tošovic až po Deštné v Orlických horách. Dne 2. 6. 
jsme se zúčastnili slavnostního křtu knihy a dnes 
máme připraveno zhruba 40 výtisků k  volnému 
prodeji za 400 Kč. Zájemci o tuto knihu mohou 
přijít v  úředních hodinách každé úterý od 17:00 
– 19:00 do kanceláře starosty obce. Nebo si kni-
hu můžete půjčit v naší knihovně každé úterý od 
17:00 – 18:00.

Luboš Lux starosta obce České Petrovice

Pozemkové úpravy v Českých Petrovicích
Začátkem roku 2022 obecní zastupitelstvo schválilo požádat pozemkový úřad o provedení komplexních 
pozemkových úprav na katastru obce. Pro zaměření katastru a vytvoření návrhu úprav byla pozemko-
vým úřadem vybraná firma Geovap s.r.o. Cílem pozemkových úprav je narovnání vztahů a hranic po-
zemků, scelování pozemků, dokončení nedořešených přídělů a zpřístupnění pozemků všem majitelům 
pozemků. Majitelé pozemků nemusí mít strach, že o své pozemky přijdou. Může dojít k posunutí po-
zemků nebo scelení pozemků do jednoho většího, ale vždy se souhlasem majitele, ale i sousedů. V červ-
nu pozemkový úřad na chatě u koupaliště uspořádal jednání s majiteli pozemků, kteří budou zahrnuti 
do pozemkových úprav. Každý majitel pozemků bude vždy obesílán doporučeně pozemkovým úřadem 
s přesnými instrukcemi. Pro důležité informace prosím pečlivě také sledujte úřední desku obce na webo-
vých stránkách nebo úřední desku u prodejny potravin v Českých Petrovicích. Jistě jste si všimli geode-
tických kolíčků, kterými je zaměřen obvod pozemkových úprav po hranicích pozemků. Prosím vás o to, 
abyste nevytahovali geodetické kolíky, jelikož budeme ve dnech 13. – 15. září s majiteli pozemků pro-
cházet tyto hranice a schvalovat obvod pozemkových úprav. Geodetické kolíky se budou objevovat po-
stupně na všech pozemcích v obvodu. Obvodem je myšleno extravilán po hranicích pozemků zastavěné 
obce. Po dokončení pozemkových úprav v extravilánu bude katastr nemovitostí provádět úpravy, revizi 
pozemků a zpřesňování hranic i v zastavěné části obce, ale to bude probíhat za čtyři až pět let. Katastr 
nemovitostí bude také prověřovat využívání staveb, velikost staveb, černé stavby, rekreační domy, kůl-
ničky nadrozměrných velikostí atd. Proč využívání staveb? Vše je závislé na dani z nemovitosti, kterou 
vyměřuje finanční úřad. Pokud máte třeba objekt zkolaudovaný jako WC a je zde provozován apartmán 
na pronajímání, tak se může stát, že dostanete pokutu od stavebního úřadu za neschválené užívaní stav-
by a od finančního úřadu až tři roky zpětně za špatné placení daně z nemovitosti. Nebo pokud z trvalého 
bydlení vlivem odstěhování nebo úmrtí je rázem rekreační chalupa, musí být na finančním úřadě změ-
něno využívání, potom neplatíte 2 Kč za m², ale 6 Kč za m². To platí i po provedení pozemkových úprav 
v extravilánu. Každá změna ve výměře nebo užívání pozemku, která může nastat, musí být nahlášena 
na finančním úřadě. Vše vám bude několikrát opakováno. Prosím vás o pozornost. Pokud budete mít 
otázky, ptejte se, jsme tu pro vás.

Za obec České Petrovice starosta obce Luboš Lux



SOUSEDSKÉ LISTY16

V měsíci červenci proběhlo vítání občánků v Českých Petrovicích
Přivítali jsme Honzíka Kopřivu a Aničku Fišerovu. Oběma dětem i jejich rodičům přejeme hodně 
zdraví, štěstí a spokojenosti. 

Poděkování
     Již šestým rokem tráví děti z vizovického dět-
ského domova část léta u nás v  Klášterci. Stala 
se z  toho taková malá tradice, kterou můžeme 
každoročně obnovovat hlavně díky Vám, jejich 
sponzorům a dobrodincům. V letošním roce moh-
ly děti díky hodným lidem strávit v  této oblasti  
i jarní prázdniny. Ty si neskutečně užily na chatě 

„Kašparka“ na Adamu. Za jejich úžasné „jarňá-
ky“, patří veliké díky především panu Petru Foglo-
vi, majiteli Kašparky, který jim pobyt umožnil za 
velice zvýhodněných podmínek. Na letní prázdni-
ny dětem finančně přispěli již po několikáté pan 
Stanislav Wágner, Mirek Kalous, manželé Morav-
covi, manželé Burešovi, Jiří Matyáš a mimo mé 
maličkosti i další anonymní dárci. Kromě finanční 
pomoci ale děti s  nadšením přivítaly i přípravu  
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a uskutečnění různých akcí, setkání a besed. Za 
všechny bych ráda zmínila a za děti poděkovala 
zejména panu Jaroslavu Sklenářovi st., který si 
pro děti připravil zajímavou přednášku a následně 
besedu o myslivosti. V  sousedním Kunvaldě děti 
obdarovala drobnými dárky paní Monika Jindrová 
a celé odpoledne mohly děti strávit na kunvaldské 
střelnici. 

Zde se jim věnoval pan Jiří Všetička a Petr Bártl. 
Zúčastnily se přednášky o Sudetech. Poděková-
ní patří i místní firmě a.s. ŽIVA za jejich úžasné 
brambory a exkurzi na mléčné farmě v  Českých 
Petrovicích, na kterou se děti každoročně velice 
těší. Je tedy zřejmé, že pomoc dětem, ať už jakáko-
liv, se pomalu rozšiřuje i do okolních vesnic. 

Irča Pisarčíková

Horňácké slavnosti 2023 – 30. září 2023
Srdečně zveme všechny místní občany i vzdálenější návštěvníky na společné se-
tkání všech přátel Horňáku.
Přijďte s dobrou náladou, chutí zazpívat si, popovídat si s kamarády, ochutnat něco 
dobrého. Budeme rádi, když přinesete fotky či příběhy vztahující se k Horňáku či 
jiným koutům Klášterce nad Orlicí.
Přijďte s celou rodinou od nejmladších po nejstarší. Pro každého budeme mít na-
bídku v našem pestrém programu a ještě něco navíc. Více informací na plakátech.

Těšíme se na vás! Horňáci

Lípa u sv. Františka 
na Horňáku
Ve čtvrtek 17. 8. 2023 se Kláštercem přehnala 
krátká, ale místy zuřivá bouřka.
Přírodní živly mnohdy rozhodují za člověka a jed-
na z krásných lip stojících u sv. Františka se zlomi-
la v dolní třetině.
Je na ni zatím smutný pohled, ale lidé na Horňáku 
už aktivně přemýšlí, jak poetické místo U Františ-
ka opět zkrášlit.

Za Sousedské listy Olga Kalášková



SOUSEDSKÉ LISTY18

Fotbal: Začala 20. sezona němu jsme v  Rudolticích, kde se nám tradičně 
nedaří, remizovali 1:1, zatímco v D. Čermné jsme 
v 1. kole bohužel dostali nálož 2:9.   
 Jedna novinka ale přeci jen je. Po mnoha letech 
chceme obnovit žákovský fotbal. Několik žáčků již 
trénuje s dospělými a věříme, že po zahájení školního 
roku se přidají další kluci i holky. Termíny tréninků 
včas oznámíme, zejména prostřednictvím školy. 
 První zápas jsme sice hráli již 13. srpna, poprvé 
doma ale budeme hrát až 17. září. Přípravný zá-
pas s Kunvaldem plánovaný na 6. srpna byl zrušen 
kvůli vytrvalému dešti.  V prvním kole jsme vyho-
věli žádosti D. Čermné o sehrání zápasu u nich, 
aby tam na jaře mohli zrekonstruovat hřiště, třetí 
zápas hrajeme opět venku, abychom uvolnili hři-
ště pro hasičskou soutěž, a pak máme volný los 
z důvodu lichého počtu účastníků soutěže. Doma 
tedy za celý podzim budeme hrát pouze 4 zápasy. 
A možná něco narychlo vymyslíme na volný ví-
kend. Zveme vás tedy na každý zápas, moc jich le-
tos nebude. Speciální pozvání pak platí na 1. říjen, 
kdy v 10.00 startuje Běh údolím Orlice, na němž 
můžete fandit mnoha našim závodníkům, a jen co 
si po vyhlášení výsledků dáme krkovici z  udírny, 
začne zpravidla dobře divácky navštívený zápas 
s rezervou Žamberka. 

 Tradičně v půli srpna začínají okresní fotbalové 
soutěže. Nejinak je tomu letos, již 13. srpna jsme 
hráli první zápas nového ročníku. Je to k  nevíře, 
ale už podvacáté!. Ano, klášterecký tým zahájil 20. 
ročník svého působení v okresních soutěžích.   
 Minulý ročník se nám vydařil napůl. Podzim 
byl relativně úspěšný, získali jsme 23 bodů za  
7 vítězství a 2 remízy a ve vyrovnané tabulce jsme 
obsadili 6. místo, jen 3 body za druhými Tatenice-
mi. Jaro ale nevyšlo. Získali jsme pouze 8 bodů a 
v konečné tabulce obsadili 8. místo. Potýkali jsme 
se se stejnými problémy jako v  minulých několi-
ka letech: velmi úzký kádr, poměrně už značný 
věkový průměr, brankáři bez odborného tréninku 
v mládí, zranění apod. Umístění ve středu tabulky 
odpovídalo našim možnostem a představám na 
začátku soutěže, po podzimu jsme ale byli většími 
optimisty. 
 Ani v novém ročníku nedošlo k posílení z cizích 
klubů, nadále stavíme na místních patriotech a je-
jich zkušenostech. Po dlouhodobých pauzách pro 
zranění se vrátili Šimon Nekoranec, Jan Bartoš a 
Petr Rous, nováčkem je Dominik Bartoněk, který 
ve svých 15 letech hned v 2. zápase dal gól. Díky 

Termíny podzimních zápasů jsou: 
Domácí zápasy:    Zápasy venku: 
   26. 8.  sobota   Helvíkovice    16.00
17.  9.  neděle  Kl.– Černovír  16.00 9. 9.  sobota Boříkovice   16.00
  1. 10. neděle  Kl.– 1.FC Žamberk B. 15.00  24. 9.  neděle Jiskra B–Červ.Voda 16.00
15. 10. neděle Kl. – D. Třešňovec  15.00 7.10.  sobota   AFK Kunvald 15.00
28. 10. sobota  Kl. – Verměřovice    14.30 22.10.  neděle   Libchavy B 15.30
   4.11.  sobota   Těchonín         14.00
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Myslivecký spolek Orlice, Klášterec nad Orlicí 

nabízí k prodeji ulovenou zvěřinu 
z katastrálního území naší obce.
Kontakt pro zájemce o zvěřinu: Sklenář Jaroslav
Tel. 739 588 436, email: j.sklenar@dek-cz.com
Myslivecký hospodář si zájemce zapíše do seznamu a v případě ulovení vámi požadovaného 
druhu zvěřiny vás bude kontaktovat a domluví se na termínu dodání.
S přáním „Myslivosti Zdar“ Stanislav Krögler, Jednatel MS Orlice

Zvěřinu prodáváme zájemcům 
vždy jako celý kus.

To znamená  – vyvrženou, bez hlavy, 
bez běhů a v kůži.

Orientační váha
prodávané zvěřiny:

Srnčí : 12 – 18 kg,   Mufloní : 10 – 20 kg,
Divočák : 25 – 80 kg

Cena za 1 kg zvěřiny:
Srnčí – 90 kč/ kg

Mufloní – 45 kč/ kg
Divočák – 50 kč/ kg
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